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"Escoltar", paraula
icònica del Sínode
sobre els joves

Continuen els treballs en el
Sínode dels Bisbes sobre "Els
joves, la fe i el discerniment
vocacional". Monsenyor
Mariano Fazio, vicari general
de l'Opus Dei, va assenyalar a
'Vatican News' algunes paraules
que ressonen en aquest Sínode:
escoltar i acompanyar.
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Vatican News#Synod2018,
monsenyor Fazio: “"Escoltar",
paraula icònica del Sínode sobre els
Joves

«Els joves necessiten ser escoltats, ser
seguits, ser compresos i també ser
guiats». Amb aquestes paraules 
monsenyor Mariano Fazio, vicari
general de l'Opus Dei, fa una lectura
de les necessitats dels joves d'avui, i
ressalta el que serà –com ell mateix
assenyalà– una de les "paraules
icòniques" del Sínode: escoltar. No
es tracta "només de –va precisar–.
'Sentir' és el soroll de les paraules. Es
tracta d'escoltar amb empatia,
tractant –com deia el Cardenal
Newman– d'establir una relació de
cor a cor". "Es tracta d'escoltar per
proposar".

Com Jesús, escoltar per proposar

Monsenyor Fazio va al·ludir a com,
durant el Sínode, es va subratllar que
Jesús "és jove entre els joves". "Jesús
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–va dir– va saber escoltar tots els
seus coetanis i en particular els
joves".

"Al Sínode es va parlar molt de la
imatge d'Emaús, el Senyor que es fa
el trobadís amb persones que
estaven desorientades, i el cor
d'aquests joves que s'omple
d'entusiasme pel sol contacte amb
Jesús. Jesús els escolta però també els
proposa: els proposa anar a les
escriptures, els proposa el contingut
d'amor de misericòrdia de Jesús. Crec
que els joves necessiten precisament
això avui: estar molt a prop de Jesús i
escoltar amb l'ànima oberta la
proposta que Ell els fa, que és una
proposta d'amor".

La importància de
l'acompanyament

En aquest mes d'octubre el Papa
Francesc ha convidat a resar el Sant
Rosari amb especial devoció,
demanant a la Mare de Déu que
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"ajudi a l'Església en aquests temps
de crisi", en què han aparegut amb
més força ferides en l'Església, per
"repel·lir els atacs del diable que vol
dividir-la".

Interpel·lat sobre la joventut que
s'allunya per motius que han
escandalitzat molts fidels,
monsenyor Fazio va posar l'accent en
el fet que "no només els joves, sinó
qualsevol persona de bona voluntat
està escandalitzada en veure la
presència del pecat en l'Església":
"Són moments de viure de fe –ha
assenyalat– , perquè l'Església és
fonamentalment una institució
Divina: el més important en l'Església
és com Déu actua, no com actuem els
homes. Però hem de fer un acte de
contrició, demanar perdó, caminar
per aquests camins de conversió per
mostrar la meravella del seguiment
de Crist, que lamentablement avui no
estem mostrant per tants pecats que
hi ha a la vida de l'Església".



Per recuperar la confiança dels
allunyats, el prelat recorda que si
una de les paraules claus és
"escoltar", una altra és
"acompanyar": "Hem de acompanyar
els joves. L'acompanyant és una
persona identificada amb Crist:
tracta de posar als joves en relació
amb Crist. Desaparèixer nosaltres,
deixar de ser protagonistes, i, al
contrari, ser instruments perquè els
joves es trobin una altra vegada amb
Crist. Si veuen en els acompanyants a
Crist mateix, crec que es recuperarà
la confiança perduda en la institució
eclesiàstica".

Esperança d'una renovació

"Una de les coses que estic aprenent
en aquest Sínode –va dir en primera
instància el Vicari General de l'Opus
Dei– és la diversitat de situacions que
enfronten els joves. És emocionant
escoltar els bisbes de l'Orient Mitjà
on pateixen persecució, als de



l'Àfrica, on hi ha una violència
inaudita, als del món més
desenvolupat, que estan en una
societat de benestar però sembla que
estiguessin com ofegats en les
necessitats espirituals".

Monsenyor Fazio va concloure amb
les seves esperances sobre aquest
Sínode: "Desitjo que sapiguem
escoltar més, que sapiguem
acompanyar millor i que renovem
aquest afany apostòlic d'arribar no
només als joves que ja tenen el do de
la fe, que han rebut el baptisme, sinó
arribar, com va dir el Senyor, fins als
últims confins del món, amb renovat
entusiasme, molt units a Jesús".
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